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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
CELEBRAT EL DIA 7 DE NOVEMBRE DE 2003 

 
A la Vila de Montblanc, el dia 7 de novembre de 2003, a les deu de la nit, es reuneix a 
la Sala de Sessions de l’Ajuntament, el Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària, sota la 
presidència de l’Alcalde el el SR. CARLES CARRERAS OLLÉ, l’assistència dels 
Tinents d’Alcalde el SR. JOSEP MARIA CAMPDEPADRÓS SANS, el  SR. 
GUILLEM JANÉ PUJOL, el  SR. JUAN LLORT VALLÈS i la SRA. MARIA 
AGNÉS RIBÓ FOGUET; i l’assistència dels Regidors el SR. XAVIER MARTÍ 
ESPLUGAS, el  SR. JORDI VILLAR LIARTE, el SR. JOSEP  ANDREU 
DOMINGO, el SR. JOSEP MARIA COMBALIA PRATS, la SRA. PILAR 
MAGRINYA RULL, el SR. JOAN MOGAS AMOROS, el SR. XAVIER 
HUGUET NAVARRO, i el SR. DAVID VALLVERDÚ GENÉ, i, assistits per la 
Secretària accidental de la Corporació, la Sra. ELISA FREIXAS GINÉ, que certifica..   
 
PRIMER PUNT.-  APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS 
 
S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió ordinària de 17 d’octubre. 
 
SEGON PUNT.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS D’ALCALDIA 
 
Es dóna compte de les Resolucions d’Alcaldia sense cap més incidència. 
 
TERCER PUNT: DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE LA 
COMISSIÓ DE GOVERN 
 
Es dóna compte de les resolucions de la Comissió de Govern, sense cap més incidència. 
 
QUART PUNT: NOMENAMENT MEMBRES DE LA COMISSIÓ DE 
PATRIMONI 
 
Intervé el Sr. Vallverdú que designa com a membre de la Comissió de Patrimoni el Sr. 
Mossèn Albert Palacín Artigas.  
 
Pren la paraula el Sr. Josep Andreu dient que a l’anterior legislatura diverses fo rces 
polítiques que volien que es crees la Comissió de Patrimoni. Montblanc és un centre 
històric cultural. Si no hi ha diners per la Muralla, s’ha de fer un esforç per treballar per 
la Muralla. Voldria que amb els temes de patrimoni arquitectònic no es fes política.  

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat adoptar el següent acord:  

Atès que per acord de Ple de 15 de setembre de 2000 es va crear la Comissió Municipal 
del Patrimoni del Centre Històric.  
 
Atès que desprès de les eleccions municipals de 25 de maig s’ha renovat la composició 
dels grups municipals. 
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Atès que la composició de la Comissió Municipal de Patrimoni del Centre Històric de 
Montblanc preveu que estigui integrada per una persona lliurement designada per cada 
grup municipal, s’acorda: 
 

- Pel grup municipal d’ApM el Sr. Andreu Mayayo 
- Pel grup municipal de CiU el Sr. Josep Gomis 
- Pel grup municipal d’ERC el Sr. Francesc Pallissó 
- Pel grup municipal d’IpM el Sr. Valentí Gual 
- Pel grup municipal de GdP el Sr. Mossèn Albert Palacín  

 
CINQUÈ PUNT : RATIFICACIÓ DEMANDA SUBVENCIONS FEDER  
 
Intervé el Sr. Vallverdú dient que respecte el projecte d’adequació de 5 torres com 
allotjament voldria saber si en la visita turística guiada també es visitaran les torres i qui 
les gestionarà. Respecte el projecte de Santa Maria no considera adequat l’enllumenat 
previst en el projecte. Respecte la línia elèctrica hi ha un defecte de forma  comenta si es 
una infrastructura municipal o si hi ha la cessió d’ús durant 5 anys. En quan al parc 
logístic diu que es dubtós el què diu respecte l’enllumenat.  
 
Comenta el Sr. Huguet que l’import total dels projectes inclosos dins a FEDER es una 
carta als reis que només té la finalitat de quadrar pressupostos, desprès ja vindrà que 
serà deficitari. L’únic acceptable es el projecte de col·lectors. Pregunta com es farà la 
gestió de les torres, si l’Ajuntament gestiona allotjament rural entrarà en competència 
amb els particulars que estan gastant diners en allotjament rural. La modificació de la 
línia elèctrica i el polígon passen pel parc logístic. Comenta si l’equip de govern sap 
quan s’acaben les opcions de compra.  
 
Intervé el Sr. Josep Andreu dient que el seguit d’actuacions incloses a FEDER sumen 
un total de mil milions de pessetes i s’ha de confiar que arribaran subvencions per cinc 
cents milions de pessetes. S’haurien de concretar i prioritzar aquests projectes. Respecte 
de la Torre demana rigor. Respecte de Santa Maria caldria una cessió d’ús de Santa 
Maria. Els col·lectors fa un any se’n feia càrrec  l’ACA, enlloc de presionar l’ACA 
l’Ajuntament de Montblanc n’assumeix el 50% i l’altre 50% FEDER. En quan a la línia 
d’alta tensió que Red Elèctrica cedeixi dos quilometres de línia d’alta tensió no m’ho 
crec. En relació al Polígon Industrial Plans d’en Jori les opcions de compra finalitzen el 
31 de desembre.  
 
L’Alcalde comenta respecte els projectes inclosos a FEDER: 
 

- en quan a l’arranjament de les cinc torres com allotjament rural implicarà una 
promoció turística de Montblanc 

- en quan al projecte de restauració interior de Santa Maria es va parlar amb la 
Comissió pro-restauració i n’estan assabentats 
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- en referència als col·lectors hi ha problemes d’inundacions al municipi, ara 
s’estan desenvolupant varis plans parcials per tant l’equip de govern és conscient 
de què es una obra que s’ha de fer.  

- En quan a la línia elèctrica s’havia dit que la trauria el GIF, ara no està tan clar. 
Estic d’acord que Frape-Behr ha de posar diners si es vol treure la línia. En quan 
al parc logístic i la línia elèctrica es va decidir posar a dins obra subvencionada 
per FEDER perquè es una inversió important. En quan a les opcions de compra 
estem negociant amb les empreses.  

 
Sotmès el dictamen a votació, s’emeten set vots a favor dels grups municipals d’ApM i 
CiU, cinc abstencions del grup municipal d’ERC i GdP, i un vot en contra del grup 
municipal d’IpM, adoptant-se el següent acord:  

 
Vist l’acord de la Comissió de Govern d’aquest Ajuntament en la seva sessió celebrada 
el passat 21 d’octubre de 2003. 
 
Vist l’Ordre GRI/344/2003, de 30 de juliol, per la qual es regula el procediment per 
seleccionar les actuacions dels ens locals susceptibles de cofinançament per a les 
anualitats 2004-2005-2006, i tenint en compte les necessitats del municipi de 
Montblanc, s’acorda: 
 
PRIMER: Sol·licitar la inclusió de les següents obres que s’especifiquen i aprovar la 
documentació tècnica i administrativa que s’adjunta: 
 
TÍTOL OBRA ANUALITAT PRESSUPOST SUBVENCIÓ 

FEDER 
Adequació de 5 Torres com  
allotjament rural  

2006 661.901,8 €  330.950,9 € 

Restauració Església Santa Maria 2005 798.600,07 €  399.300,04 € 
 

Construcció de col·lectors 
generals a la xarxa de 
clavegueram del municipi 

2004 1.740.666,40 € 870.333,20 € 

Modificació de la línia elèctrica 
Mequinenza-Rubí  

2004 577.673,35 € 288.836,68 € 

Urbanització del Polígon 
Industrial Frape- Plans de Jori 

2005 2.258.665,70 € 1.129.332,85 € 
 

Creació d’una xarxa pública 
municipal de comunicacions per 
banda ampla a Montblanc 

2005 194.636,4 € 
 

97.318,20 € 

 
SEGON: Que les següents obres que s’especifiquen siguin incloses en el programa 
comarcal per tal de sol·licitar subvenció del Programa Feder: 
 
TÍTOL OBRA ANUALITAT PRESSUPOST SUBVENCIÓ 

FEDER 
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Modificació de la línia elèctrica 
Mequinenza - Rubí  

2004 577.673,35 € 288.836,68 € 

Urbanització del Polígon 
Industrial Frape  - Plans de Jori 

2005 2.258.665,70 € 1.129.332,85 € 
 

Creació d’una xarxa pública 
municipal de comunicacions per 
banda ampla a Montblanc 

2005 194.636,4 € 
 

97.318,20 € 

 
TERCER: L’Ajuntament de Montblanc, es compromet a no incloure aquesta obra en cap 
altra demanda de subvenció dins el mateix programa, que pugui representar una duplicitat 
de sol·licituds. 
 
QUART: Que l’òrgan executor del projecte ho serà competent del propi Ajuntament, 
qui realitzarà tots els tràmits administratius necessaris per a l’efectiva materialització 
del mateix. Aquest extrem es regularà mitjançant l’oportú conveni amb el Consell 
comarcal. 
 
CINQUÈ: Donar trasllat d’aquest acord al Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
SISÈ PUNT: RATIFICACIÓ CANVI OBRA PUOIS 
 
Intervé el Sr. Vallverdú dient que si els veïns de Prenafeta volen no fer l’obra de 
moment i els de Lilla si ho volen, endavant.  
 
Manifesta el Sr. Huguet que ara es renuncia a una obra que es va incloure dins PUOIS 
en la Comissió del mes passat.  
 
El Sr. Josep Andreu diu que no dubta que hi hagués un acord perquè l’obra de Prenafeta 
es posposes i se’n realitzes una altra, però comenta que va preguntar si hi havia hagut 
una reunió amb els veïns i se li va dir que no. El projecte de Lilla es interessant de fer, 
tant del gas com de l’aigua. Com que el grup d’ERC diu que no té coneixement d’haver 
notificat els veïns el seu vot serà abstenció, perquè creuen que no hi ha hagut una 
consulta real. 
 
Comenta el Sr. Campdepadrós fent un aclariment al Sr. Huguet que no es fa un canvi 
d’obra del PUOIS 2004-2007, sinó una obra inclosa en el PUOIS del quadrienni 2000-
2003, que no es vol executar, es canvia per una altra no inclosa en el PUOIS. Es va 
parlar amb l’Alcalde pedani de Lilla que vol executar aquesta obra conjunta de gas i 
aigua, en canvi amb l’Alcaldessa de la pedania de Prenafeta es va quedar que més 
endavant ja s’executaria la pavimentació de carrers.  
 
El Sr. Alcalde manifesta que en quan a l’obra a executar a Lilla s’ha de renovar la xarxa 
d’aigua i fer les canonades de gas, si s’executa l’obra conjunta al obrir la rasa s’aprofita 
per les  dues obres i es rebaixen costos. En quan a l’obra de Prenafeta es va parlar amb 
l’Alcaldessa que va mostrar-se d’acord en què més endavant es faci la pavimentació de 
carrers. 
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Sotmès el dictamen a votació, s’emeten set vots a favor dels grups municipals d’ApM i 
CiU, cinc abstencions del grup municipal d’ERC i GdP, i un vot en contra del grup 
municipal d’IpM, adoptant-se el següent acord:  
 
 
Vist l’acord de la Comissió de Govern d’aquest Ajuntament en la seva sessió celebrada 
el passat 28 d’octubre de 2003. 
 
Atès que l’Ajuntament de Montblanc té inclosa en el PUOSC, any 2002, l’obra número 
NA-2003/390-NA, “Pavimentació de diverses zones de Prenafeta”. 
 
Atès que aquesta obra no està previst que s’executi immediatament, i que està inclosa en 
la sol·licitud de la convocatòria per al període 2004-2007, segons Decret 189/2003, d’1 
d’agost. Tenint en compte que a Lilla és necessari instal·lar la xarxa de distribuc ió del 
gas i que properament es procedirà a l’obra civil d’obertura de rasa per a la canalització 
de l’aigua a Lilla, aquesta es pot aprofitar per les dues instal·lacions.   
 
Per aquest motiu, es pot manifestar la renúncia de l’Ajuntament de Montblanc a la  
subvenció del PUOSC per l’esmentada obra, sol·licitant destinar el remanent que 
aquesta produeix a la substitució per una altra obra de la mateixa naturalesa (NA), 
d’acord amb la base 18.2 de les d’execució del PUOSC quadrienni 2000-2003. 
 
Vist el Decret 74/2000, de 22 de febrer, de convocatòria per a la formulació del Pla 
únic d’obres i serveis de Catalunya del quadrienni 2000-2003, i tenint en compte les 
necessitats del municipi de Montblanc, s’acorda:  
 
PRIMER: Renunciar a l’ajut concedit mitjançant la inclusió de l’obra  número NA-
2003/390-NA, titulada, “Pavimentació de diverses zones de Prenafeta”.  
 
SEGON: Sol·licitar la inclusió de la següent obra, pel programa que s’especifica i 
aprovar la documentació tècnica i administrativa que s’hi adjunta, en substitució de 
abans esmentada: 
 
Programa Títol obra Any Pres. Subv. PUOIS 
NA Instal·lació de gas al Nucli Urbà de 

Lilla 
2003 94.768,98 € 22.503,13 € 

 
 
SETÈ PUNT: APROVACIÓ CONVENI 1% CULTURAL 
 
Intervé el Sr. Josep Andreu dient que correspondria a la Generalitat de Catalunya 
subvencionar la restauració de la Muralla. S’hauria de preparar un segon projecte de 1% 
cultural perquè Foment segueixi atorgant subvencions per la Muralla. Insta a l’equip de 
govern perquè faci un nou projecte de restauració de Muralla. Demana un llistat de 
factures de la Muralla.  
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Intervé l’Alcalde dient que espera que Foment pagui aquests quaranta milions de 
pessetes ja justificats.  
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:  
 
Atès que part del Ministeri de Foment s’ha procedit a la redacció i a la presentació del 
Conveni de finançament de les obres de recuperació del recinte emmurallat. 
 
Atès que l’objecte del Conveni és el finançament de les obres de recuperació del recinte 
emmurallat. 
 
Vista la proposta de Conveni de financiament de les obres de recuperació del recinte 
emmurallat entre el Ministeri de Foment i l’Ajuntament per a subvencionar  les obres de 
restauració de les Muralles per un import de 240.404,84€, s’acorda: 
 
PRIMER: Aprovar el Conveni descrit en antecedents 
 
SEGON: Autoritzar a l’Alcalde per la seva signatura i execució. 
 
VUITÈ PUNT: APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PLA GENERAL 
(TANATORI)  
 
Intervé el Sr. Huguet dient que el tanatori es un servei necessari i important per 
Montblanc i la Conca. 
 
El Sr. Josep Andreu diu que en l’aprovació inicial va votar a favor i ara també ho faran, 
el tanatori es un servei que es necessari. 
 
El Sr. Alcalde argumenta que s’ha de tramitar la modificació puntual del pla general 
perquè Urbanisme l’aprovi. 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:  
 
Atès que el Ple d'aquest Ajuntament, en la seva sessió del passat  8 de maig, va aprovar 
inicialment la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana de Montblanc, Tanatori, 
consistent en una modificació de la classificació del sòl de la finca no urbanitzable 
situada al Polígon 2, parcel·la 96, per qualificar- la amb una nova tipologia que és 
equipaments per destinar- la a Tanatori, i exposat al públic mitjançant anuncis inserits  
en el Punt  Diari  de 21 de maig, i en el B.O.P. núm. 120, de 26 de maig, no s’ha 
presentat cap al·legació. 
 
Els informes són favorables. L’informe de Patrimoni i Urbanisme RENFE estableix una 
afectació per la normativa sectorial ferroviària.  
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Vistos els articles 83  en  relació amb l’art.  94  de la Llei 2/2002, de 14 de març 
d’Urbanisme, 123 i ss. i  161  del Reglament de Planejament, 21.1.j, c i 47.3 de la llei 
7/1985,  de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim .   
 
Vist  l'informe  emès per   la Secretaria d'aquest Ajuntament i per l’Arquitecte 
Municipal, s’acorda: 
 
PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla General d'Ordenació 
urbana de  Montblanc, Tanatori. 
 
SEGON:  Trametre l'expedient complert a la Comissió d’Urbanisme de Tarragona, tot 
instant-ne l'aprovació definitiva. 
 
NOVÈ PUNT: PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Vallverdú comenta que ha sortit a la premsa que la biblioteca s’ubicarà a l’edifici 
de l’Escorxador, però l’escorxador encara és escorxador ni que sigui amb unes 
condicions pèssimes. S’ha de pensar que hi ha carnissers de Montblanc que han de 
portar fora perquè l’escorxador de Montblanc no està en condicions. Per altra banda, diu 
que a Montblanc falten premis literaris, artístic i un potenciament intel·lectual. 
 
El Sr. Huguet comenta que les preguntes pendents de respondre de l’anterior Ple són les 
següents:  

- quan es va fer la cessió de carrers de Sant Maties 
- en quan a la plusvàlua si falta algun full 
- en quan a l’assegurança de responsabilitat civil: pòlissa i corredor de 

l’assegurança. 
 
Les noves preguntes són:  
 

- s’està fent un pavelló i en el projecte hi ha una partida d’abocament de runes, si 
no paga a l’abocador es rebaixarà l’import de la partida 

- l’UTE està abocant runa a l’abocador, si paguen o no  
- la Generalitat que fa la depuradora aboca runa a l’abocador i    si paguen o no. 
 

El Sr. Huguet demana que es faci una reparació que implica tres hores de paleta a la 
Guardia dels Prats. 
 
El Sr. Combalia demana com està el tema del cobriment de la pista de darrera del 
Col·legi les Muralles.  
 
El Sr. Josep Andreu demana que es facin les preguntes d’una en una i es contesti una 
darrera l’altra. En quan al Conveni entre Arquitectura i Habitatge i l’Ajuntament, la 
Generalitat es compromet a arranjar la plaça en la totalitat del cost, la sorpresa es que en 
el nou conveni la Generalitat paga el 50% i l’Ajuntament l’altre 50%. Respecte el parc 
logístic comenta que fer l’aprovació inicial costa la publicació als butlletins, pregunta 
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perquè no es pot fer l’aprovació inicial. Demana que li expliquin quins criteris s’ha 
seguit per part de l’Alcaldia i la Comissió de Govern per l’ús de l’Ajuntament, en hores 
d’oficina es va dir que hi havia una oficina per cada grup. Perquè el Sr. Pere Domènech 
i en base a quin càrrec entra a l’Ajuntament i té claus. 
 
Contesta el Sr. Alcalde dient que no ha donat cap clau al Sr. Pere Domènech si el Sr. 
Josep Andreu no li ha donat.  
 
Continua el Sr. Alcalde responent les preguntes dels regidors: 
 

- en quan a la biblioteca municipal, un bon lloc on podria ubicar-se seria 
l’Escorxador, ara sanitat no veu en bons ulls que continuï obert 

- en quan als premis literaris, ara tenim el premi literari de Sant Maties, no 
descartem nous premis literaris i que s’ha de promocionar aquest sector 

- en quan a la reparació a fer a la Guardia dels Prats ja es donarà ordres per 
arranjar 

 
Respon el Sr. Campdepadrós a les preguntes del Sr. Huguet en quan a l’abocament de 
terres de l’AVE es liquidarà al final per no fer cada dia tiquets, ara ja porten uns 400 
viatges. La Generalitat que fa la depuradora i l’empresa que fa el pavelló han portat 
terres per enxamplar un aparcament i algun camí.  
 
La Sra. Ribó comenta que respecte la pista esportiva hi ha un avantprojecte i es va 
sol·licitar al Delegat de la Generalitat si hi havia alguna subvenció demanada respecte 
aquest i no sabia res.  
 
Contesta el Sr. Jané en quant a l’ordenança de la plusvàlua que no hi faltava cap pàgina, 
no hi ha cap quadre, sinó que hi ha un redactat. 
 
Contesta el Sr. Combalia que no hi havia cap subvenció atorgada. En el pressupost de 
l’any 2003 es va preveure la partida de despeses per fer la pista, l’avantprojecte de pista  
no es va acabar fins al mes de maig, just abans de les eleccions. El que estava previst era 
fer la coberta de la pista en fases petites per així es pogués subvencionar tot.  
 
El Sr. Alcalde contesta el Sr. Josep Andreu dient que en quan al Conveni amb 
Arquitectura i habitatge, s’ha arribat a un acord de pagar la meitat cadascú. El Sr. 
Alcalde diu que mai ha afirmat  que ho pagaria tot la Generalitat, en l’anterior 
legislatura hi havia un compromís verbal i prou. Ara l’equip de govern ha presentat una  
memòria valorada i Arquitectura de la Generalitat ens ha donat el 50% de subvenció. En 
quan al tema de camins de l’AVE no hi ha cap conveni firmat, no sap quants diners 
falten per cobrar.  
 
Contesta el Sr. Josep Andreu que s’han cobrat 84 milions de pessetes i falten per cobrar 
22  milions de pessetes.  
 
Finalitza el Sr. Alcalde donant gràcies a la gent per l’assistència.  
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No havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les dotze del vespre, i per 
constància del que s’hi ha tractat i dels acords adoptats, s’estén la present acta que signa 
el Sr. Alcalde, junt amb el Secretari, que certifica. 
 
 
DILIGÈNCIA: Per fer constar que aquesta acta consta de 4 folis números                a 
                  , ambdós inclosos. 
 


